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English Thought and Culture 

 

 المحاضرة الأولى
 

  
English Thought and Culture 
 
 

- It focuses on the factors, roles, and aspects that have influenced the 
English thought and culture.  

- It presents the foundations of European (Western) thought and 
culture. 
 

- It highlights the contributions of Arabic and Islamic culture and 
civilization to the Western thought and culture in general. 

- It provides students with tools & skills for cross-cultural communication 
and dialogue with others.  

 
 : الفكر و الثقافه الإنجليزية 

 

 التي أثرت على الفكر و الثقافه الإنجليزيه  الجوانب,  الأدوار, يركز هذا المنهج على العوامل  -

 (الغربيه ) يعرض لنا أسس الفكر و الثقافه الأوروبيه - -

يسلط الضوء على مساهمه الثقافه و الحضارة العربيه و الأسلاميه للفكر و الثقافه الأنجليزيه  -

 بشكل عام 

 .مع الثقافات الأخرى للحوار و للتواصل يزود الطلاب بأدوات و مهارات  -

 
 
 

Pre-Presentation Questions: 
 
1- What is meant by “English” Thought & Culture? 
2- What is the definition of “Thought”? 
3- What is the definition of “Culture”? 
4- What are some of the main factors influencing the English Thought 
& Culture? 
5- what do you want to learn in this course?  
 

 : اسئله ما قبل العرض 

 

 ؟"يةفكر و ثقافه إنجليز"ماذا يعني  -

 ما هو تعريف الفكر ؟  -

 ماهو تعريف الثقافه ؟  -

 ماهي العوامل الرئيسيه التي أثرت على الفكر و الثقافه الإنجليزية ؟  -

 الفصل ؟ماذا تريد أن تتعلم من هذا  -
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Lecture elements (outlines):   عناصر المحاضرة 
 

* Background   خلفيه 

* Definitions   تعاريف 
* Foundations and factors influencing the English Thought & Culture 

 أسس و عوامل مؤثرة على الفكر و الثقافه الإنجليزية
 

Definitions  التعاريف هي ثلاثه:  

 

English: التعريف الأول : الإنجليزيه 

Thought: التعريف الثاني : الفكر 

Culture: التعريف الثالث : الثقافه 
 
English (From Wikipedia, the free encyclopedia) 
  
English is a West Germanic language that was first spoken in England 
and is now the most widely used language in the world.[4] It is spoken 
as a first language by a majority of the inhabitants of several nations, 
including the United Kingdom, the United States, Canada, Australia, 
Ireland, New Zealand and a number of Caribbean nations. It is the 
third most common native language in the world, after Mandarin 
Chinese and Spanish.[5] It is widely learned as a second language and 
is an official language of the European Union, many Commonwealth 
countries and the United Nations, as well as in many world 
organisations. 
English arose in the Anglo-Saxon kingdoms of England and what is now 
south-east Scotland, but was then under the control of the kingdom of 
Northumbria. Following the extensive influence of Great Britain and the 
United Kingdom from the 17th century to the mid-20th century, via the 
British Empire, and of the United States since the mid-20th 
century,[6][7][8][9] it has been widely propagated around the world, 
becoming the leading language of international discourse and the 
lingua franca in many regions.[10][11]  
 

 :لإنجليزيه اللغة ا /التعريف الاول 

 

لأول مرة سكان أنجلترا و الأن أصبحت لغه واسعه  تحدث بهاهي لغه جرمانيه غربيه 

من قبل الغالبيه و قد أستخدمت كلغة أولى .  النطاق يتحدث بها الكثير حول العالم 

كالمملكه المتحده و الولايات المتحده و كندا و استراليا و من سكان دول العالم العظمى 

 ) أهم اللغات شيوعا في العالمثالث و هي , بحر الكاريبي  قاطنيايرلندا و نيوزيلندا و

 كما ان. Spanishو الأسبانيه   Mandarin Chinese بعد الماندرين الصينيه ( كلغه أم

و رسمية للإتحاد الأوروربي لاللغه ا تعتبرو كما  ,  ثانيةكلغه  قبل على دراستهاالجميع م  
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الأمم المتحده و الكثير من و في  Commonwealth في معظم بلدان الكومونلث 

 . المنظمات العالمية 

في  Saxon-Anglo نشأت اللغه الأنجليزيه وترعرعت في ممالك الأنجلوساكسون  

لكنها كانت تحت سيطرة مملكة , أنجلترا والتي تقع الأن في الجنوب الشرقي لأسكوتلندا 

العظمى و المملكه المتحده في القرن السابع و بعد تأثرها الكبير ببريطانيا ,   نورثمبريا

الإمبراطورية البريطانيه و الولايات المتحده منذ  بواسطهعشر وصولاً بالقرن العشرون 

اواسط القرن العشرون تم نشرها على نطاق كبير حتى أصبحت اللغة الأولى في 

 الخطابات الدولية و لغة مشتركه في الكثير من المناطق

 
 

Thought (From Wikipedia, the free encyclopedia)  
 
Thought generally refers to any mental or intellectual activity involving 
an individual's subjective consciousness. It can refer either to the act of 
thinking or the resulting ideas or arrangements of ideas. Similar 
concepts include cognition, consciousness, and imagination.[1] Because 
thought underlies almost all human actions and interactions, 
understanding its physical and metaphysical origins, processes, and 
effects has been a longstanding goal of many academic disciplines 
including, among others, biology, philosophy, psychology, and 
sociology. 
Thinking allows beings to make sense of or model the world in 
different ways, and to represent or interpret it in ways that are 
significant to them, or which accord with their needs, attachments, 
objectives, plans, commitments, ends and desires. 
 
 

 :  الفكر /التعريف الثاني 

 

ويمكن أن يشير  ,  شخصياً  يشير عامّةً إلى أي نشاط ذهني أو فكري يتضمن وعياً فردياً 

و المفاهيم نفسها مشتملة على أو ترتيبها و إستنتاج الأفكار إلى كلاً من سلوكي التفكير 

جميع البشر وتفاعلاتهم يقف وراء جميع أفعال ولأن الفكر . الإدراك و الوعي و الخيال 

هدفاً عملياتها و آثارها والتي كانت , اصولها المادية و الميتافيزيقيةّ  فهو بذا يتفهمّ, 

كالأحياء و الفلسفه و علم النفس و   راسات الاكاديميه منذ فترة طويلهللكثير من الد

 .الإجتماع 

لنا تعني بطرق و تمثيله وترجمته , من فهم العالم وصياغته بطرق مختلفة  والفكر يمكننا

 .اتهمقمرفو  رغباتنا و نهاياتنا, اهدافنا و خططنا و التزاماتنا ,  نابالكثير و تتفق مع مطال
 

 
Culture 
 
Culture is "that complex whole which includes knowledge, belief, art, 
law, morals, custom, and any other capabilities and habits acquired by 
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man as a member of society."                                                         
Edward B. Tylor  
   
 

 التعريف الثالث /الثقافه : 

 

و   و القانون  ونو المعتقدات و الفن و هي مفهوم معقد يشمل جميع المعارف:  الثقافه

يكتسبها الإنسان كونه عضواً في أخرى ف و أي قدرات و عادات اعٌرلأخلاق و الأا

. المجتمع  
 
 
Culture = the beliefs, social forms, features, and traits of a racial, 
religious, or social group. 

 

و صفات المجموعه العِرقية , السمات , المظاهر الإجتماعية , هي المعتقدات  =  الثقافه 

 .   و الدينيه و الإجتماعية 

 

 
Foundations and factors influencing the English Thought & 
Culture 
 

- Invasions (Politics & Economy)  

- Roman & Greek teachings and philosophies 

 
- Religions (Judaism & Christianity)  

- Theories, Movements, & Revolutions 

 
- Media & Technology 

- Geography and location 

- Contributions of other nations and cultures (like the Islamic and Arabic 

contributions) 

 :  ألأسس و العوامل المؤثره على الفكر و الثقافه الإنجليزية 

 .( إقتصاد + سياسه ) الغزوات  -

 .الفلسفه و التعاليم الرومانيه و اليونانيه  -

 ( .المسيحيه + اليهوديه ) الأديان  -

 .الثورات + التحركات , النظريات  -

 . التكنولوجيا+ وسائل الإعلام  -

 الجغرافيا و المكان  -

. ( كالثقافه الإسلامية و العربيه ) مساهمات الأمم و الثقافات الأخرى    -      -     

 


